
Meland kommune

Møteprotokoll
for

Kommunestyret

Møtedato: 17.06.2015
Møtestad: Klubbhuset til Nordre Holsnøy Idrettslag i Leirdalen
Møtetid: 16:30 – 21:35

Møtet vart styrt av ordførar Nils Marton Aadland.

Medlemmene var innkalla i skriv d. 09.06.15 og møtet var kunngjort i pressa 06.05.15 og 17.06.15.

Ved opprop var 26 medlemmer til stades, møtande varafolk medrekna.

Av 27 medlemmer var 26 til stades ved handsaming av sak 41 - 59.

Kom munestyret hadde pause frå kl. 17:30 - 17:35, kl. 18:10 - 18:20, kl. 19:30 - 19:40 og frå
kl. 19:55 - 20:00.

Det vart halde gruppeleiarmøte frå kl. 18:45 - 19:00 og frå kl. 20:55 - 21:05.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Nils Marton Aadland H Ordførar
Lars L Barstad V Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Rolf Hansen AP Medlem
Asbjørn Larsen AP Medlem
Øyvind Oddekalv AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Henriette Fennelly FrP Medlem
Atle Håtuft FrP Medlem
Ørjan Kristiansen FrP Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Elna H Bjørndal H Medlem
Øystein Berland Blom H Medlem
Ragnar Bratland H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Erling Rønnestad KRF Medlem
Kåre Skibenes KRF Medlem
Leif Johnsen MDG Medlem
Åshild Aamli SAM Medlem
Astrid Anne Fjeldstad SP Medlem
Per Kristian Holmetun SP Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem
Magne Rifsgård SP Medlem

http://no.wikipedia.org/wiki/Fil:Meland_komm.png


2 
 

Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem 

Ture Andersen Uavh Varamedlem 

Marthe Aadland H Varamedlem 

John Villy Sandvik SP Varamedlem 

  

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti 

Jorunn Signe Brakstad H 

Morten Sakstad SAM 

 

Ture Andersen og Jon Villy Sandvik møtte til sak 58. 
 
Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Ingvild Hjelmtveit, personal og organsiasjonssjef Kari 
Anne Iversen og økonomisjef Per Inge Olsen. 
 

 
 
Protokollførar: Randi Hilland 
 
 
 
 
 

 
18.juni 2015 

 
 
 

Nils Marton Aadland 
ordførar 

 
 
 
 
 
 
Randi Hilland 
konsulent 
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41/2015 Godkjenning av innkalling og sakliste 

42/2015 Godkjenning av møtebok 

43/2015 Referatsaker 

44/2015 Region Nordhordland Helsehus - utvida rammer - areal og lån 

45/2015 Budsjettrevisjon 2015 

46/2015 Økonomiplan 2016-2019 

47/2015 Kommunestruktur - løypemelding ulike løp 

48/2015 System for melding av forfall - oppfølging av kommunestyresak nr 36/15 

49/2015 Busetting av flyktningar med bakgrunn i dagens flyktningkrise 

50/2015 Høyring - forslag om endringar i helligdagslova for å tillate søndagsopne butikkar 

51/2015 Kapasitetsdel, barnehageplanen ny vurdering 

52/2015 Områdeadressenamn Holmemarka B9 

53/2015 Områdeadressenamn Ospholmen, Meland kommune 

54/2015 Strategisk næringplan for Bergensregionen 2015-2020 

55/2015 Nødstraumsaggregat Meland sjukeheim 
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59/2015 Endring av utbyggingsavtale for Mjåtveitmarka 
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41/2015: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
Ordførar opplyste om at sak 45 går ut grunna endring av opplysningar, som formannskapet må 
handsame før handsaming i kommunestyret. 

Det er sendt ut ei ekstrasak. 
 
Sigmund Larsen bad om at det vert protokollert opplysningar som vert gjeve ved vurdering av 
habilitet i sak kommuneplan. 

Ordførar bad om at det vert innført taletid på inntil 3 min. 

I tillegg ligg det føre eit grunngjeve spørsmål som ordførar vil svare på ved slutten av møtet. 

 
KS - 41/2015 VEDTAK: 
Innkalling og sakliste med 1 trekt sak og ei ekstrasak vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

42/2015: Godkjenning av møtebok 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Møtebok frå møte 06.05.15 vert godkjent. 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 42/2015 VEDTAK: 
Møtebok frå møte 06.05.15 vert godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

43/2015: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
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17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 43/2015 VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

44/2015: Region Nordhordland Helsehus - utvida rammer - areal og lån 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
·  Meland kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland 

Helsehus vert auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg 
framtidsretta bygg når det står ferdig i 2018 og vera med å sikra nødvendig 
areal for framtidsretta tenester for innbyggjarane. 

 
·  Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at 

høgaste ramme for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450 
millionar kroner. 

 
·  Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til «Styret 

består av 5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei røyst. Styret 
kan ta avgjerder når minst tre av medlemene er til stades». 

 
 

 
20.05.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 56/2015 – FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
 

·  Meland kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland 
Helsehus vert auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg 
framtidsretta bygg når det står ferdig i 2018 og vera med å sikra nødvendig areal 
for framtidsretta tenester for innbyggjarane. 

 
·  Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at 

høgaste ramme for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450 
millionar kroner. 

 
·  Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til «Styret 

består av 5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei røyst. Styret kan 
ta avgjerder når minst tre av medlemene er til stades». 

 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
Styreleiar Håkon Matre orienterte. 
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KS - 44/2015 VEDTAK: 

 
• Meland kommune sluttar seg til at arealramma for Region Nordhordland  
   Helsehus vert auka til 12000 m2. Regionen vil då få eit best mogeleg  
   framtidsretta bygg når det står ferdig i 2018 og vera med å sikra nødvendig  
   areal for framtidsretta tenester for innbyggjarane.  
 
• Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at  
   høgaste ramme for selskapet sitt samla låneopptak vert sett til 450  
   millionar kroner.  
 
• Meland kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §5-1 vert endra til  
  «Styret består av 5 medlemmer» og § 5-4 til «Kvart styremedlem har ei  
   røyst. Styret kan ta avgjerder når minst tre av medlemene er til stades».  
 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

45/2015: Budsjettrevisjon 2015 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Følgjande endringar vert gjort i budsjettet for 2015:  
 
1. Sum av skatteinntekter og rammetilskot vert redusert med kr 0,7 mill. frå kr 389,6 mill til  
    kr 388,9 mill.  
2. Utgiftsramma for alle tensteområda som rådmann disponerer vert auka med kr 1,15 mill. frå kr  
     389,6 mill til kr 399,75 mill.  

3. Avsetning til disposisjonsfond vert redusert med kr 1,85 mill frå kr 5,4 mill til kr 3,55 mill.  

4. Investeringsbudsjettet for 2015 vert auka med kr 7.688.000,- spesifiserert på prosjekt som i  
     tabellen i saksutgreiiinga over.  
 
Finasiering: Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
   Auke i bruk av kapitalfond (ubundne investeringsfond) kr 165.000,-  
   Auke i bruk av lånemidlar: kr 5.298.000,-  
   Reduksjon i mva-refusjon kr 875.000 Skriv framlegg her 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 

 
FS - 66/2015 – FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Følgjande endringar vert gjort i budsjettet for 2015:  
 
1. Sum av skatteinntekter og rammetilskot vert redusert med kr 0,7 mill. frå kr 389,6 mill til  
    kr 388,9 mill.  
2. Utgiftsramma for alle tensteområda som rådmann disponerer vert auka med kr 1,15 mill. frå kr  
     389,6 mill til kr 399,75 mill.  

3. Avsetning til disposisjonsfond vert redusert med kr 1,85 mill frå kr 5,4 mill til kr 3,55 mill.  
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4. Investeringsbudsjettet for 2015 vert auka med kr 7.688.000,- spesifiserert på prosjekt som i  
    tabellen i saksutgreiiinga over.  
 
Finasiering: Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
   Auke i bruk av kapitalfond (ubundne investeringsfond) kr 165.000,-  
   Auke i bruk av lånemidlar: kr 5.298.000,-  
   Reduksjon i mva-refusjon kr 875.000  
 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
Saka vert trekt. Det er sendt ut nytt sakspapir som formannskapet ikkje har handsama. Saka må difor 
handsamast på nytt i formannskapet. 

 
KS - 45/2015 VEDTAK: 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

46/2015: Økonomiplan 2016-2019 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Vedlagte økonomiplandokument vert vedteke med følgjande økonomiske rammer for perioden    
2016 – 2019 (talet for 2015 er ei prognose): 
                 
År (tall i mill kr)                                 2015          2016          2017          2018           2019 
Ramme netto inntekter                  403,4         419,3          433,0          447,7         463,8    
Utgiftsramme tenesteområda:      398,6         415,1          424,3          438,8         454,5    
Avsetning til disp.fond (overskot):     4,8              4,2              8,7              9,0             9,3 
                                                                                                                                                                                        
Planen vert lagt ut til offentleg ettersyn i samsvar med reglane i Kommuneloven § 44. 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 

 
FS - 67/2015 – FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Vedlagte økonomiplandokument vert vedteke med følgjande økonomiske rammer for perioden    
2016 – 2019 (talet for 2015 er ei prognose): 
                 
År (tall i mill kr)                                 2015          2016          2017          2018           2019 
Ramme netto inntekter                  403,4         419,3          433,0          447,7         463,8    
Utgiftsramme tenesteområda:      398,6         415,1          424,3          438,8        454,5    
Avsetning til disp.fond (overskot):     4,8              4,2              8,7              9,0             9,3 
                                                                                                                                                                                         

Planen vert lagt ut til offentleg ettersyn i samsvar med reglane i Kommuneloven § 44. 
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17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
Framlegg til vedtak frå Meland Frp v/Sigmund Larsen: 

Meland FrP ber kommunestyret å sende Økonomiplanen 2016-2019 tilbake til administrasjonen med 
bestilling om at økonomiplaner blir gjort opp med nedtrapping  eiendomsskatt. 

Avrøysting: 
Framlegget frå Meland FrP fekk 5 røyster for, (4 FrP, 1 V), 21 røyster mot og fall. 
Framlegget frå formannskapet fekk 21 røyster for, (6 H, 5 AP, 4 SP, 3 KrF, 1 V, 1 SAM, 1 MDG), 5 
røyster mot, og er såleis vedteke. 

 
KS - 46/2015 VEDTAK: 
Vedlagte økonomiplandokument vert vedteke med følgjande økonomiske rammer for perioden    
2016 – 2019 (talet for 2015 er ei prognose): 
                 
År (tall i mill kr)                                  2015          2016          2017          2018           2019 
Ramme netto inntekter                   403,4         419,3          433,0          447,7        463,8    
Utgiftsramme tenesteområda:           398,6         415,1          424,3          438,8        454,5    
Avsetning til disp.fond (overskot):        4,8             4,2              8,7               9,0            9,3 
                                                                                                                                                                                        
Planen vert lagt ut til offentleg ettersyn i samsvar med reglane i Kommuneloven § 44. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

47/2015: Kommunestruktur - løypemelding ulike løp 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommune ynskjer eit breiast mogeleg avgjerslegrunnlag og vil difor arbeide vidare med dei 
tre ulike prosessane for å utgreie alternativ for ny kommunestruktur. Dette inneber at: 

1.  Meland kommune går i reelle drøftingar med Bergen med sikte på å forhandle fram eit 
konkret alternativ for samanslåing.  

2. Meland kommune held fram forhandlingane med Lindås og Radøy med sikte på eit 
konkret alternativ for samanslåing. 

3. Meland kommune held fram forhandlingane med kommunane Lindås, Radøy, Austrheim, 
Fedje Masfjorden, Modalen, Gulen og Solund med sikte på eit konkret alternativ for 
samanslåing. 

Når resultatet av dei ulike prosessane ligg føre seinast våren 2016 gjer kommunestyret endeleg 
vedtak om alternativ. 
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08.06.2015 FORMANNSKAPET 
Framlegg til tilleggspunkt 4 frå Sølvi Knudsen, SP: 

Det vert sett i gang arbeid med å greia ut fordeler og ulemper med at Meland held fram som eigen 
kommune. 

Framlegg til endring av rådmannen sitt framlegg til vedtak frå Marit Jøssang, Sølvi Knudsen og 
Åshild AAmli.: 
 
Pkt. 1 - går ut. 

Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 4 røyster for, (V, FrP, Ordførar si dobbelstemme), 3 røyster 
mot, (KrF, SP, SAM), og er såleis vedteke. 
Framlegg til tilleggspunkt 4 frå Sølvi Knudsen fekk 3 røyster  for (KrF, SP, SAM), 4 røyster mot, (V, 
FrP, Ordførar si dobbelstemme), og fall. 

 

 
FS - 68/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Meland kommune ynskjer eit breiast mogeleg avgjerslegrunnlag og vil difor arbeide vidare med dei 
tre ulike prosessane for å utgreie alternativ for ny kommunestruktur. Dette inneber at: 

1. Meland kommune går i reelle drøftingar med Bergen med sikte på å forhandle fram eit 
konkret alternativ for samanslåing.  

2. Meland kommune held fram forhandlingane med Lindås og Radøy med sikte på eit konkret 
alternativ for samanslåing. 

3. Meland kommune held fram forhandlingane med kommunane Lindås, Radøy, Austrheim, 
Fedje Masfjorden, Modalen, Gulen og Solund med sikte på eit konkret alternativ for 
samanslåing. 

Når resultatet av dei ulike prosessane ligg føre seinast våren 2016 gjer kommunestyret endeleg 
vedtak om alternativ. 

 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
Felles framlegg til vedtak:. 
 
1. Meland kommune held fram forhandlingane med Lindås og Radøy kommunar. 
    Det blir presisert at kommunar i Nordhordland som ønskjer å slutta seg til desse forhandlingane er 
velkommen til det. Dette bør i så fall skje innan 01.01.2016.  
    Det som er framforhandla mellom dei tre nemnde kommunane ligg til grunn for det vidare 
arbeidet dersom fleire kommunar sluttar seg til desse forhandlingane. 
2. Konsekvensen av å fortsetja som eigen kommune må synleggjerast før ein tek endeleg stilling til ny 
kommunestruktur. 
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Avrøysting: 
Fellesframlegget vart samrøystes vedeke. 
 

 
KS - 47/2015 VEDTAK: 
1. Meland kommune held fram forhandlingane med Lindås og Radøy kommunar. 
    Det blir presisert at kommunar i Nordhordland som ønskjer å slutta seg til desse forhandlingane er  
    velkommen til det. Dette bør i så fall skje innan 01.01.2016.  
    Det som er framforhandla mellom dei tre nemnde kommunane ligg til grunn for det vidare  
    arbeidet dersom fleire kommunar sluttar seg til desse forhandlingane. 
2. Konsekvensen av å fortsetja som eigen kommune må synleggjerast før ein tek endeleg stilling til ny  
     kommunestruktur. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

48/2015: System for melding av forfall - oppfølging av kommunestyresak nr 36/15 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner justert tekst i Reglement for Meland kommunestyre punkt 5 og 6, slik 
ordlyden ligg føre i saka. 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 48/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner justert tekst i Reglement for Meland kommunestyre punkt 5 og 6, slik 
ordlyden ligg føre i saka. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

49/2015: Busetting av flyktningar med bakgrunn i dagens flyktningkrise 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret tek samfunnsansvar med omsyn til flyktningesitusjon i Syria, og aukar noverande 
ramme/måltal for busetting med 1 flyktning per 1000 innbyggar per år i perioden 2015-2017.  

Dette betyr at:  

1. Meland kommune aukar tal personar for busetting med + 8 (frå 15 til 23) per år for 2015, 
2016 og 2017 jamfør tidlegare vedtak i kommunestyret sak 57/2014. Auke er direkte 
relatert til flyktningesituasjon i Syria. Samla tal busetting i 3 årsperioden vert slik 69 
personar.    

2. Ressursar relatert til eventuell familiegjennforening kjem i tillegg til måltal i punkt 1, og 
vert utført kontinuerleg etter godkjende vedtak.   
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3. Det er ein føresetnad for måloppnåing jamfør punkt 1 at kommunen klarer å etablere 
tilstrekkjeleg tal bustader i tenleg bumiljø i perioden. I tillegg må kommune nytte 
integreringstilskot til å sikre kapasitet i ulike tenestetilbod utfrå flykningane sine 
individuelle føresetnader.   

4. Meland kommune opprettheld prinsippvedtak i kommunestyret sak 108/12. 
Integreringstilskot skal til ei kvar tid øyremerkast ressursbruk relatert til busettings- og 
integreringsverksemd (bundne fond).  

5. Meland kommunestyret godkjenner revisjon av gjeldande budsjett- og investeringsplan 
for 2015, der ein omdisponerer kr. 3,1 million frå investering omsorgsbustad til 
investering bustad vanskelegstilte for inneverande år. Dette er grunna trong for auka 
ressursar med omsyn til å etablere tilstrekkjeleg tal bustader for målgruppa.    

 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
 
Framlegg til endring frå Nils Marton Aadland, H: 
2. linje i pkt. 1 i framlegg til vedtak går ut:  
Auke er direkte relatert til flyktningesituasjon i Syria. 
 
Framlegg til nytt pkt 6 frå Marit Jøssang, KrF: 
Kommunestyret ber ordføraren sørgje for at det vert kunngjort i media at kommunen ber om at dei 
som har ledige husvære stiller desse til rådvelde. 

Framlegg til nytt punkt 7 frå Nils Marton Aadland, H: 
Staten kompenserer dei faktiske utgiftene fullt ut. 
 

Avrøysting: 
Framlegg til endring pkt. 1 frå Nils Marton Aadland fekk 2 røyster for, (V, H), 4 røyster mot, (SP, 
SAM, FrP, KrF), og fall. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak fekk 5 røyster for, (H, V, KrF, SP, SAM), 1 røyst mot, (FrP), og er 
såleis vedteke. 
Framlegg til nytt pkt 6 frå Marit Jøssang, 5 røyster for, (H, V, KrF, SP, SAM), 1 røyst mot, (FrP), og er 
såleis vedteke. 
Framleggt til nytt pkt. 7 frå Nils Marton Aadland vart samrøystes vedteke. 

 
FS - 71/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret tek samfunnsansvar med omsyn til flyktningesitusjon i Syria, og aukar noverande 
ramme/måltal for busetting med 1 flyktning per 1000 innbyggar per år i perioden 2015-2017.  

Dette betyr at:  

1. Meland kommune aukar tal personar for busetting med + 8 (frå 15 til 23) per år for 2015, 
2016 og 2017 jamfør tidlegare vedtak i kommunestyret sak 57/2014. Auke er direkte 
relatert til flyktningesituasjon i Syria. Samla tal busetting i 3 årsperioden vert slik 69 
personar.    

2. Ressursar relatert til eventuell familiegjennforening kjem i tillegg til måltal i punkt 1, og vert 
utført kontinuerleg etter godkjende vedtak.   
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3. Det er ein føresetnad for måloppnåing jamfør punkt 1 at kommunen klarer å etablere 
tilstrekkjeleg tal bustader i tenleg bumiljø i perioden. I tillegg må kommune nytte 
integreringstilskot til å sikre kapasitet i ulike tenestetilbod utfrå flykningane sine 
individuelle føresetnader.   

4. Meland kommune opprettheld prinsippvedtak i kommunestyret sak 108/12. 
Integreringstilskot skal til ei kvar tid øyremerkast ressursbruk relatert til busettings- og 
integreringsverksemd (bundne fond).  

5. Meland kommunestyret godkjenner revisjon av gjeldande budsjett- og investeringsplan for 
2015, der ein omdisponerer kr. 3,1 million frå investering omsorgsbustad til investering 
bustad vanskelegstilte for inneverande år. Dette er grunna trong for auka ressursar med 
omsyn til å etablere tilstrekkjeleg tal bustader for målgruppa. 

6. Kommunestyret ber ordføraren sørgje for at det vert kunngjort i media at kommunen ber 
om at dei som har ledige husvære stiller desse til rådvelde. 

7. Staten kompenserer dei faktiske utgiftene fullt ut. 
 

  

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
Framlegg til endring frå Silje Ingelin Sæterstøl, V - pkt. 3. 1. setning går ut:  
 
"Det er ein føresetnad for måloppnåing jamfør punkt 1 at kommunen klarer å etablere tilstrekkjeleg 
tal bustader i tenleg bumiljø i perioden." 

Avrøysting:  
Endringsframlegget frå Silje Ingelin Sæterstøl fekk 7 røyster for, (2 V, 3 KrF, 1 SAM, 1 MDG),  
19 røyster mot, (6 H, 5 AP, 4 FrP, 4 SP), og fall. 
Formannskapet sitt framlegg fekk 21 røyster for, (6 H, 4 AP,4 SP, 2 V, 3 KrF, 1 SAM, 1 MDG), 5 
røyster mot, (4 FrP, 1 AP), og er såleis vedteke. 

 
KS - 49/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret tek samfunnsansvar med omsyn til flyktningesitusjon i Syria, og aukar noverande 
ramme/måltal for busetting med 1 flyktning per 1000 innbyggar per år i perioden 2015-2017.  

Dette betyr at:  

1. Meland kommune aukar tal personar for busetting med + 8 (frå 15 til 23) per år for 2015, 
2016 og 2017 jamfør tidlegare vedtak i kommunestyret sak 57/2014. Auke er direkte 
relatert til flyktningesituasjon i Syria. Samla tal busetting i 3 årsperioden vert slik 69 
personar.    

2. Ressursar relatert til eventuell familiegjennforening kjem i tillegg til måltal i punkt 1, og vert 
utført kontinuerleg etter godkjende vedtak.   

3. Det er ein føresetnad for måloppnåing jamfør punkt 1 at kommunen klarer å etablere 
tilstrekkjeleg tal bustader i tenleg bumiljø i perioden. I tillegg må kommune nytte 
integreringstilskot til å sikre kapasitet i ulike tenestetilbod utfrå flykningane sine 
individuelle føresetnader.  
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4. Meland kommune opprettheld prinsippvedtak i kommunestyret sak 108/12. 
Integreringstilskot skal til ei kvar tid øyremerkast ressursbruk relatert til busettings- og 
integreringsverksemd (bundne fond).  

5. Meland kommunestyret godkjenner revisjon av gjeldande budsjett- og investeringsplan for 
2015, der ein omdisponerer kr. 3,1 million frå investering omsorgsbustad til investering 
bustad vanskelegstilte for inneverande år. Dette er grunna trong for auka ressursar med 
omsyn til å etablere tilstrekkjeleg tal bustader for målgruppa.   

6. Kommunestyret ber ordføraren sørgje for at det vert kunngjort i media at kommunen ber 
om at dei som har ledige husvære stiller desse til rådvelde. 

7. Staten kompenserer dei faktiske utgiftene fullt ut. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

50/2015: Høyring - forslag om endringar i helligdagslova for å tillate søndagsopne butikkar 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
 
Avrøysting: 

Primærforslag - Alternativ 2 vart samrøystes vedteke. 

Meland kommune støttar ikkje regjeringa sitt forslag til endringar i helligdagsfredlova som opner for 
søndagsopne butikker, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 27.03.15. Meland 
kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav.   

 
FS - 72/2015 VEDTAK: 
Meland kommune støttar ikkje regjeringa sitt forslag til endringar i helligdagsfredlova som opner for 
søndagsopne butikker, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 27.03.15. Meland 
kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav.   

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 50/2015 VEDTAK: 
Meland kommune støttar ikkje regjeringa sitt forslag til endringar i helligdagsfredlova som opner for 
søndagsopne butikker, og som er gjort greie for i høyringsnotat 15/1432 datert 27.03.15. Meland 
kommune vil at ein opprettheld gjeldande lovkrav.   

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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51/2015: Kapasitetsdel, barnehageplanen ny vurdering 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 «Kommunestyret sluttar seg til  at det vert arbeidd vidare med planar om å byggje ein ny 
kommunal barnehage i Frekhaugområdet i samsvar med gjeldande økonomiplan. Endeleg 
tomteplassering vert å kome attende til når kommuneplanen er endeleg vedteken.»   

 
12.05.2015 UTVAL FOR LEVEKÅR 
 
 
ULK - 20/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret sluttar seg til  at det vert arbeidd vidare med planar om å byggje ein ny kommunal 
barnehage i Frekhaugområdet i samsvar med gjeldande økonomiplan. Endeleg tomteplassering vert 
å kome attende til når kommuneplanen er endeleg vedteken.   

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
Framlegg til vedtak frå  SP v/Per Kristian Holmetun: 
Kommunestyret sluttar seg til  at det vert arbeidd vidare med planar om å byggje ein ny kommunal 
barnehage i samsvar med gjeldande økonomiplan. Endeleg tomteplassering vert å kome attende til 
når kommuneplanen er endeleg vedteken. 

Avrøysting: 
Framlegget frå Senterpartiet fekk 15 røyster for, (4 SP, 2 AP, 3 KrF, 4 FrP, 2 V), 11 røyster mot, (6 H, 
3 AP, 1 SAM, 1 MDG), og er såleis vedteke. 

 

 
KS - 51/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret sluttar seg til  at det vert arbeidd vidare med planar om å byggje ein ny kommunal 
barnehage i samsvar med gjeldande økonomiplan. Endeleg tomteplassering vert å kome attende til 
når kommuneplanen er endeleg vedteken.   

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

52/2015: Områdeadressenamn Holmemarka B9 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Holmemarka B9 får «Øvre Holsbergstien» som områdeadressenamn. 
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24.04.2015 UNGDOMSRÅDET 
 
 
UR - 07/2015 VEDTAK: 
Ungdomsrådet tilrår at Holmemarka B9 får «Øvre Holsbergstien» som områdeadressenamn. 

 
12.05.2015 UTVAL FOR LEVEKÅR 
 
 
ULK - 22/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Holmemarka B9 får «Øvre Holsbergstien» som områdeadressenamn. 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 52/2015 VEDTAK: 
Holmemarka B9 får «Øvre Holsbergstien» som områdeadressenamn. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

53/2015: Områdeadressenamn Ospholmen, Meland kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Gnr./bnr. 1/125 får «Ospholmen» som områdeadressenamn 

 
24.04.2015 UNGDOMSRÅDET 
 
 
UR - 06/2015 VEDTAK: 
Ungdomsrådet tilrår at Gnr./bnr. får "Ospholmen" som områdeadressenamn 

 
12.05.2015 UTVAL FOR LEVEKÅR 
 
 
ULK - 23/2015- FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Gnr./bnr. 1/125 får «Ospholmen» som områdeadressenamn 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 53/2015 VEDTAK: 
Gnr./bnr. 1/125 får «Ospholmen» som områdeadressenamn. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

54/2015: Strategisk næringplan for Bergensregionen 2015-2020 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
20.05.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 58/2015 VEDTAK: 
Meland kommune slutter seg til Strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015 - 2020 inklusiv, 
Tiltak 2015-2016. Kommunen vil innarbeide tema i planen i eigne kommunale planar, der dette er 
relevant. 

 
Det er særleg nokre punkt Meland vil prioritere å følge opp. Desse punkta er og knytt til vårt 
handlingsrom som organisasjon for å få gjennomført ein strategisk næringsplan for Bergensregionen.  
2012-20. 

·  Tiltak knytt til fysisk og sosial infrastruktur 
  Tiltak 2. Regionen sine digitale konkurransevilkår 

·  Tiltak knytt til effektive offentlege  tenester 
Tiltak 4.  Utvikla eit samordna tenestetilbod knytt til plan -og søknadsprosesser på 
tvers av kommunegrenser 
Tiltak 5. Beredskapsklynge  

·  Tiltak knytt til å bygge eit regionalt omdømme 
               Tiltak 6.  Bygge eit regionalt omdømme for Bergensregionen  

 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 54/2015 VEDTAK: 
Meland kommune slutter seg til Strategisk næringsplan for Bergensregionen 2015 - 2020 inklusiv, 
Tiltak 2015-2016. Kommunen vil innarbeide tema i planen i eigne kommunale planar, der dette er 
relevant. 

 
Det er særleg nokre punkt Meland vil prioritere å følge opp. Desse punkta er og knytt til vårt 
handlingsrom som organisasjon for å få gjennomført ein strategisk næringsplan for Bergensregionen.  
2012-20. 

·  Tiltak knytt til fysisk og sosial infrastruktur 
  Tiltak 2. Regionen sine digitale konkurransevilkår 

·  Tiltak knytt til effektive offentlege  tenester 
Tiltak 4.  Utvikla eit samordna tenestetilbod knytt til plan -og søknadsprosesser på 
tvers av kommunegrenser 
Tiltak 5. Beredskapsklynge  

·  Tiltak knytt til å bygge eit regionalt omdømme 
               Tiltak 6.  Bygge eit regionalt omdømme for Bergensregionen  

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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55/2015: Nødstraumsaggregat Meland sjukeheim 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyre løyver ekstra midlar til etablering av stasjonært aggregat til Meland sjukeheim. 
Investeringsbudsjettet vert i 2015 auka med kr 3 750 000,- til nytt prosjekt nr 785 Aggregat Meland 
sjukeheim. Prosjektet vert finansiert med auke i mva. refuksjon på kr 750 000,- og kr 3 000 000,- i 
auka lånemidlar. 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 74/2015 – FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyre løyver ekstra midlar til etablering av stasjonært aggregat til Meland sjukeheim. 
Investeringsbudsjettet vert i 2015 auka med kr 3 750 000,- til nytt prosjekt nr 785 Aggregat Meland 
sjukeheim. Prosjektet vert finansiert med auke i mva. refuksjon på kr 750 000,- og kr 3 000 000,- i 
auka lånemidlar. 

 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 55/2015 VEDTAK: 
Kommunestyre løyver ekstra midlar til etablering av stasjonært aggregat til Meland sjukeheim. 
Investeringsbudsjettet vert i 2015 auka med kr 3 750 000,- til nytt prosjekt nr 785 Aggregat Meland 
sjukeheim. Prosjektet vert finansiert med auke i mva. refuksjon på kr 750 000,- og kr 3 000 000,- i 
auka lånemidlar. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

56/2015: Reglement for graving i kommunal veg 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret i Meland godkjenner Retningsliner for graving i offentleg veg- og gategrunn, 
datert oktober 2013, men endra slik at krav til overdekning for fiberkablar i røyr under 125 
millimeter i diameter blir 40 centimeter.  Retningslinene trer i kraft når dei er vedtekne, påført 
revisjonsdato. Vedtaket er gjort med heimel i veglova §§ 32 og 57. 

Rådmannen får fullmakt til å gjere oppdateringar av teknisk karakter/tekniske spesifikasjonar når 
det måtte vere nødvendig, t.d. på grunn av nasjonale føringar.»  
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28.04.2015 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
 
 
UDU - 27/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret i Meland godkjenner Retningsliner for graving i offentleg veg- og gategrunn, datert 
oktober 2013, men endra slik at krav til overdekning for fiberkablar i røyr under 125 millimeter i 
diameter blir 40 centimeter.  Retningslinene trer i kraft når dei er vedtekne, påført revisjonsdato. 
Vedtaket er gjort med heimel i veglova §§ 32 og 57. 

Rådmannen får fullmakt til å gjere oppdateringar av teknisk karakter/tekniske spesifikasjonar når det 
måtte vere nødvendig, t.d. på grunn av nasjonale føringar.»  

 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 56/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret i Meland godkjenner Retningsliner for graving i offentleg veg- og gategrunn, datert 
oktober 2013, men endra slik at krav til overdekning for fiberkablar i røyr under 125 millimeter i 
diameter blir 40 centimeter.  Retningslinene trer i kraft når dei er vedtekne, påført revisjonsdato. 
Vedtaket er gjort med heimel i veglova §§ 32 og 57. 

Rådmannen får fullmakt til å gjere oppdateringar av teknisk karakter/tekniske spesifikasjonar når det 
måtte vere nødvendig, t.d. på grunn av nasjonale føringar.  

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

57/2015: Planprogram for offentleg områderegulering Midtmarka/Rotemyra, Flatøy 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet  tilrår i medhald av plan og bygningslova § 12-9. Meland kommunestyre å 
godkjenne planprogram for Midtmarka og Rotemyra,Flatøy. 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
Kommuneplanleggar Kristin Nåmdal orienterte. 
 

 
FS - 75/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Meland kommunestyre godkjenner i medhald av plan og bygningslova § 12-9.  planprogram for 
Midtmarka og Rotemyra,Flatøy. 
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17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 57/2015 VEDTAK: 
Meland kommunestyre godkjenner i medhald av plan og bygningslova § 12-9. planprogram for 
Midtmarka og Rotemyra,Flatøy. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

58/2015: Meland kommune - Kommuneplan,arealdel 2015-2026 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet  tilrår  i  medhald av plan og bygningslova § 11- 15  Meland kommunestyre å 
godkjenne kommuneplan, arealdel for Meland kommune 2015-2026.   
Planen består av:  Føresegner 20.05.15, Plankart  20.05.15. og Planomtale 20.05.15 
 

 
08.06.2015 FORMANNSKAPET 
 
Det låg føre skriv frå adv. Grande i sak kommuneplan - spesielt relatert til marina på Io der det vart 
stilt spørsmål om Sigmund Larsen sin habilitet i saka. 

Sigmund Larsen gjekk frå ved handsaming av spørsmål om hans habilitet. 

Avrøysting: 
Formannskapet vedtok samrøystes at Sigmund Larsen er habil. 

Deretter tok Sigmund Larsen sete. 

Sølvi Knudsen toko opp habiliteten til Sigmund Larsen relatert til arealdisponering Mjåtveit-Dalstø. 

Sigmund Larsen gjekk frå ved handsaming av spørsmål om hans habilitet. 

Avrøysting: 
Formannskapet vedtok at Sigmund Larsen er habil mot 2 røyster , (SP, KrF).  

Deretter tok Sigmund Larsen sete. 

Kommuneplanleggar Kristin Nåmdal og gis-konsulent Niels Torger Granum orienterte. 

Framlegg til endring frå Åshild Aamli, SAM: 

1. Gudmundsholmen blir regulert til friområde. 

2. B-9 som administrasjonen sitt framlegg til formannskapet i februar 2015. 
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Endringsframlegg frå KrF, v/Marit Jøssang: 

1. Grav og urnelund GU1 vert flytta til sørvestsida av FV 244, i tråd med gjeldane reguleringsplan. 

2. B6 bustadområde/fortetting Frekhaug vert tatt ut av planen. 

3. B10 Holme vert tatt ut av planen. 

4. Område N8 Fløksand i tidlegare utgåve av planen, vert gjort om til bustadområde. 

5. Omsynssone landbruk (H510) vert tatt inn att i området Langeland-Mjåtveit-Sagstad. 

6. Område N5 vert tatt inn i tråd med første utkast med unntak av område eigd av andre. 

Avrøysting: 
Framlegg til endring frå Marit Jøssang: 
pkt. 1: 1 røyst for, (KrF), 5 røyster mot, (H, V, FrP, SP, SAM), og fall. 
pkt. 2: 3 røyster for, (KrF, SAM, SP), 4 røyster mot, (FrP, V , ordførar si dobbelstemme), og fall. 
pkt. 3: 2 røyster for, (KrF, SAM), 4 røyster mot, (H, FrP, V, SP), og fall. 
pkt. 4: 1 røyst for, (KrF), 5 røyster mot, (H, V, FrP, SP, SAM), og fall. 
pkt. 5: 3 røyster for, (KrF, SAM, SP), 4 røyster mot, (FrP, V , ordførar si dobbelstemme), og fall. 
pkt. 6: 4 røyster for, (KrF, FrP, V, H), 2 røyster mot (SAM, SP), og er såleis vedteke. 

Framlegg til endring frå Åshild Aamli, SAM: 
pkt. 1: 1 røyst for, (SAM), 5 røyster mot, (H, V, FrP, SP, KrF), og fall. 
pkt. 2: 2 røyster for, (SAM, SP), 4 røyster mot, (H, FrP, V, KrF), og fall. 

 
FS - 76/2015 – FRAMLEGG TIL  VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner  i  medhald av plan og bygningslova § 11- 15  kommuneplan, arealdel for 
Meland kommune 2015-2026.   
Planen består av:  Føresegner 20.05.15, Plankart  20.05.15. og Planomtale 20.05.15. med følgjande 
endring: 
 
Område N5 vert tatt inn i tråd med første utkast med unntak av område eigd av andre. 
 
 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
Før handsaming av saka, bad ordførar om at dei representantane som ville ha sin habiltet drøfta, 
opplyser om tilhøve som kan påverke deira habilit. 
 

Følgjande ville ha sin habilitet vurdert: 
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Nils Marton Aadland:  
I ein tidleg fase har mora levert innspel til eit areal på Vikebø. 
Innspela er ikkje teke med i administrasjonen si innstilling. 

Sigmund Larsen: 
Innspel til næringsområde på Landsvik - ingen økonomisk interesse. 
Innspel til bustadområde på Landsvik/Ådland, ingen økonomisk interesse. 
Innspel til område Holme - tidlegare eigd av svigermor, no overdrege 1/4 til ektefek 
Sit i styret til Sambandet Vest. 
Innspel til campingplass på Io som FrP sin representant. 
Område på Dalstø - avtale med grunneigar om å selje området. 

Ragnar Bratland: 
Har ein svigerson og dotter som har levert innspel til eit område i Dalstø, som er kome inn i planen. 
Har tidlegare vore vurdert som inhabil. Har ikkje delteke i arbeidet med kommuneplanen. 

Per Kristian Holmetun: 
Innspel på eigedom som er eigd av far. Tredje part har kome med innspel. Har ingen økonomiske 
interesser. 

Magne Rifsgård: 
Har som grunneigar kome med innspel til kommuneplanen. Administrasjonen har ikkje teke det med 
i si innstilling. 

Atle Håtuft: 
Har gard på Håtuft. Har levert innspel på eit mindre næringsområde på garden. 

Sølvi Knudsen: 
Sonen Bjørn Knudsen har kome med innspel på Gnr. 32, bnr. 1 - utvida næring "inn på tunet". 

Asbjørn Larsen: 
Bror til Sigmund Larsen. Har sjølv levert innspel på næringsområde på Io og eit naust. Har og søkt om 
bustader som ikkje er teke med i planen. 

Nils Marton Aadland, Sigmund Larsen, Ragnar Bratland, Per Kristian Holmetun, Magne Rifsgård, Atle 
Håtuft, Sølvi Knudsen og Asbjørn Larsen gjekk samla frå ved handsaming av deira habilitet. 

Det vart røysta over habilteteten i den rekkefølgje det vart fremja vurdering av habilteten. 

Avrøysting: 
Nils Marton Aadland vart samrøystes erklært habil. 
Sigmund Larsen fekk 13 røyster for at han er inhabil, (4 H, 3 Ap, 3 KrF, 1 SAM, 1 MDG, 1 SP), 5 
røyster mot, (1 AP, 2 FrP, 2 V), og er såleis erklært inhabil. 
Ragnar Bratland fekk 9 røyster for at han er inhabil, (4 H, 3 KrF, 1 SAM, 1 MDG), 10 røyster for at 
han er habil, (4 AP, 1 SP, 2 FrP, 2 V + varaordførar si dobbelstemme) vart Ragnar Bratland erklært 
habil. 
Per Kristian Holmetun fekk 10 røyster for at han er inhabil, (1 SP, 1 MDG, 1 SAM, 3 KrF, 4 H), 8 
røyster mot, (4 AP, 2 FrP, 2 V), og er såleis erklært inhabil. 
Magne Rifsgård vart samrøystes erklært habil. 
Atle Håtuft vart samrøystes erklært habil. 
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Sølvi Knudsen vart samrøystes erklært habil. 
Asbjørn Larsen fekk 9 røyster for at han er inhabil (4 H, 3 KrF, 1 SAM, 1 MDG), 10 røyster for at han 
er habil, (4 AP, 1 SP, 2 FrP, 2 V + varaordførar si dobbelstemme) vart Asbjørn Larsen erklært habil. 

Deretter tok Nils Marton Aadland, Ragnar Bratland, Magne Rifsgård, Atle Håtuft, Sølvi Knudsen og 
Asbjørn Larsen sete. 

Ture Andersen tok sete på Sigmund Larsen sin plass.  
Arnold Tveit tok sete på Per Kristian Holmetun sin plass. 

Arnold Tveit bad om at hans habilitet vart vurdert. 
Ein 3. part har levert innspel på eigedomen hans. 

Arnold Tveit gjekk frå ved handsaming av hans habilitet. 

Avrøysting: 
Arnold Tveit fekk 16 røyster for at han er inhabil, (6H, 1 FrP, 1 Uavh, 3 KrF, 3 SP, 1 MDG, 1 SAM), 9 
røyster mot, (5 AP, 2 V, 2 FrP), og er såleis erklært inhabil. 
 
Deretter tok Rune Skår sete. 

Rune Skår bad om at hans habilitet vart vurdert. 
Levert innspel på eigen eigedom - pkt spreidd busetnad nr. 7. 

Rune Skår gjekk frå ved handsaming av hans habilitet. 

Avrøysting: 
Rune Skår fekk 15 røyster for at han er inhabil, (6H, 1 Uavh, 3 KrF, 3 SP, 1 MDG, 1 SAM), 10 røyster 
mot, (5 AP, 2 V, 3 FrP), og er såleis erklært inhabil. 

Deretter tok Jon Villy Sandvik sete. 

 

Endringsframlegg frå KrF 
1. Grav og urnelund GU1 vert flytta til sørvestsida av FV 244, i tråd med gjeldande 

reguleringsplan. 
 

2. B6 Bustadområde/ fortetting Frekhaug vert tatt ut av planen. 
 
 

3. B10 Holme vert redusert i tråd med framlegg frå administrasjonen til 
formannskapet 10.02.15. 
 
 

4. Område N8 Fløksand i tidlegare utgåve av planen, vert gjort om til bustadområde. 
 
 

5. Omsynssone landbruk (H510) vert tatt inn att i området Langeland – Mjåtveit - 
Sagstad. 
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6. Grønstruktur GR mellom B9 og sjø vert utvida i tråd med framlegg frå 

administrasjonen til formannsskapet 10.02.15.  
 

Framlegg til endring frå SAM og MDG: 

·  Langeland tilbake til rosa farge, offentleg tjenestyting 

·  Gudmundsholmen reguleres til friområde 

·  B-9 tilbake til administrasjonen sitt framlegg til formannskapet i februar 2015 

·  SM3 og SM4 ut av planen 

 

Endringsframlegg frå MDG v/Leif Johnsen: 

Området mellom Storavatnet og Radfjorden frå Søre og Nordre Ådland/Rossland til søre delen av 
Landsvik må få same regulering som område rundt Storavatnet. 

Avrøysting:  
Framlegg til endring pkt. 1 frå SAM og MDG fekk 2 røyster for, (SAM, MDG), 24 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, KrF, V, Uavh), og fall. 
Framlegg til endring pkt. 2 frå SAM og MDG fekk 2 røyster for, (SAM, MDG), 24 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, KrF, V, Uavh), og fall. 
Framlegg til endring pkt. 3 frå SAM og MDG fekk 2 røyster for, (SAM, MDG), 24 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, KrF, V, Uavh), og fall. 
Framlegg til endring pkt. 4 frå SAM og MDG fekk 2 røyster for, (SAM, MDG), 24 røyster mot, 
(H, AP, SP, FrP, KrF, V, Uavh), og fall. 

Framlegg til endring frå MDG fekk 6 røyster for, (1 MDG, 1 SAM, 3 FrP, 1 SP), 20 røyster mot, (6H, 5 
AP, 3 SP, 1 Uavh, 3 KrF, 2 V), og fall. 

Prøverøysting pkt. 4 i framlegg til endring frå KrF fekk 3 røyster for, (KrF). 

Framlegg til endring pkt. 1 frå KrF fekk 3 røyster for, (KrF), 23 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, Uavh, V, SAM, MDG), og fall.  
Framlegg til endring pkt. 2 frå KrF fekk 5 røyster for, (KrF, MDG, SAM), 21 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, Uavh, V,), og fall.  
Framlegg til endring pkt. 3 frå KrF fekk 12 røyster for, (KrF, H, Uavh, MDG, SAM), 14 røyster mot, 
(AP, SP, FrP, V), og fall.  
Framlegg til endring pkt. 4 frå KrF fekk 3 røyster for, (KrF), 23 røyster mot, 
(H, AP, SP, FrP, Uavh, V, SAM, MDG), og fall.  
Framlegg til endring pkt. 5 frå KrF fekk 5 røyster for, (KrF, MDG, SAM), 21 røyster mot,  
(H, AP, SP, FrP, Uavh, V,), og fall.  
Framlegg til endring pkt. 6 frå KrF fekk 14 røyster for, (KrF, 2 SP, MDG, SAM, H, ordførar si 
dobbelstemme), 13 røyster mot,  
(5 AP, 2 SP, 3 FrP, 1 Uavh, 2 V), og  er såleis vedteke.  

Formannskapet sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
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KS - 58/2015 VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner  i  medhald av plan og bygningslova § 11- 15  kommuneplan, arealdel for 
Meland kommune 2015-2026.   
Planen består av:  Føresegner 20.05.15, Plankart  20.05.15. og Planomtale 20.05.15. med følgjande 
endring: 
 
Område N5 vert tatt inn i tråd med første utkast med unntak av område eigd av andre. 
 
Grønstruktur GR mellom B9 og sjø vert utvida i tråd med framlegg frå administrasjonen til 
formannsskapet 10.02.15.  

 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

59/2015: Endring av utbyggingsavtale for Mjåtveitmarka 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Meland kommunestyre godkjenner i medhald av plan- og bygningslova § 17-1, jfr. § 17-2, framlegg 
til revidert utbyggingsavtale mellom Meland kommune og Rygir Tomteutvikling AS, datert 
13.3.2015. Endringa gjeld fornying av bustadbyggjetakt samt diverse justeringar i samsvar med 

saksutgreiinga. 
Utbyggingsavtalen får revisjonsdato som dato for kommunestyrevedtaket.» 

 
09.06.2015 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
 
 
UDU - 45/2015 – FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Meland kommunestyre godkjenner i medhald av plan- og bygningslova § 17-1, jfr. § 17-2, framlegg 
til revidert utbyggingsavtale mellom Meland kommune og Rygir Tomteutvikling AS, datert 13.3.2015. 

Endringa gjeld fornying av bustadbyggjetakt samt diverse justeringar i samsvar med saksutgreiinga. 
Utbyggingsavtalen får revisjonsdato som dato for kommunestyrevedtaket.» 

 
17.06.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 59/2015 VEDTAK: 
Meland kommunestyre godkjenner i medhald av plan- og bygningslova § 17-1, jfr. § 17-2, framlegg til 
revidert utbyggingsavtale mellom Meland kommune og Rygir Tomteutvikling AS, datert 13.3.2015. 
Endringa gjeld fornying av bustadbyggjetakt samt diverse justeringar i samsvar med saksutgreiinga. 
Utbyggingsavtalen får revisjonsdato som dato for kommunestyrevedtaket. 
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Grunngjevne spørsmål til ordførar, Meland kommune, KS 17. juni 2015 
 
Gjeld Gudmundsholmen – Flatøy – utfylling i sjø 
 
FRAMO Flatøy (tidlegare Frank Mohn Flatøy) har i søknad frå 31.10.2013 søkt om rammeløyve for 
utfylling i sjø mellom eksisterande industrianlegg på Flatøy og Gudmundsholmen. Med bakgrunn i 
gjeldande reguleringsplan frå 1989 gav Meland kommune løyve til tiltaket i administrativt vedtak frå 
1.12.2014. Etter klage frå m.a. naboar har Fylkesmannen i Hordaland kjent dette vedtaket ugyldig i 
brev frå 22.5.2015, etter at Utval for drift og utvikling hadde avvist klagen i vedtak frå 3.3.2015. 
 
FRAMO Flatøy er Meland kommune si viktigaste industribedrift, sidan etableringa på Flatøy i 1965 
har dei hatt ei rivande utvikling og er i dag kring 400 tilsette. Dei er ein attraktiv arbeidsgjevar med 
ein lojal arbeidsstokk med ein stor grad av lokal forankring. Dei tar og eit samfunnsansvar utover det 
ein kan forvente som lærebedrift, med mellom 60 og 70 lærlingar mellom dei tilsette. Vi meiner 
Meland kommune må strekkje seg langt for å gje FRAMO Flatøy gode og føreseielege rammevilkår. 
Også mange andre bedrifter i regionen er meir eller mindre avhengige av bedrifta, som 
underleverandørar. 
 
Skal bedrifta kunne utvikle seg vidare, i ein global marknad, er dei heilt avhengige av å få tilgang til 
større areal på Flatøy. Og dei treng det i dag! Utfylling mot Gudmundsholmen vil gi tilgang på auka 
areal til transport/logistikk og lager. Det vil gje redusert belastning på miljøet ved redusert 
transportbehov og høve til lagring på området. Dette vil setje FRAMO Flatøy i stand til framleis vere 
ei leiande bedrift på verdsbasis, med base i Meland kommune, og gi høve til utvikling.  
 
Med vegutbygginga på Flatøy kan bedrifta få tilgang på reine massar som er høvelege til utfylling mot 
Gudmundsholmen, men det er viktig at dette skjer raskt.  
 
Forslaget til utfylling mot Gudmundsholmen gir eit mindre miljømessig inngrep enn det den 
opphavelege reguleringsplanen gir opning for, då størstedelen av holmen vil bli bevart 
(reguleringsplanen opnar for å sprenge ned og planere heile holmen). 
 
Meland kommune må gjere det som er mogleg for å sikre at FRAMO Flatøy kan utvikle seg på ein god 
måte på Flatøy, ei flytting av verksemda vil vere katastrofal for Meland og innbyggarane i 
kommunen! 
Spørsmål: 

1. Meiner ordføraren at fvl. § 34, 2. ledd 3. setning er tilstrekkeleg oppfylt i klagehandsaminga 

frå Fylkesmannen si side? (Der statlig organ er klageinstans for vedtak truffet av en 

kommune eller fylkeskommune, skal klageinstansen legge vekt på hensynet til det 

kommunale selvstyre ved prøving av det frie skjønn.) 

2. Vi kan ikkje sjå i vedtaket frå Fylkesmannen at omsynet til det kommunale sjølvstyre er 

vurdert i det heile. Vil ordføraren ta initiativ til at vedtaket blir klaga vidare på bakgrunn av 

sakshandsamingsfeil? 

3. Fylkesmannen har tydeleg ikkje vurdert dei store samfunnsmessige konsekvensane av å finne 

vedtaket ugyldig, men berre vurdert kva område som har kva farge i reguleringsplanen. Vil 

ordføraren ta saka opp med departementet, som er den statlege instansen som har 

kompetansen i klagesaker og som har delegert oppgåva til Fylkesmannen? 

4. Eventuelt; kva for konkret strategi har ordføraren for å raskt kunne løyse denne saka til beste 

for FRAMO Flatøy og Meland kommune? 

Øyvind H Oddekalv 
representant, Meland AP 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
SVAR PÅ GRUNNGITT SPØRSMÅL FRÅ REPRESENTANTEN ØYVIND ODDEKALV (AP) 
 I MELAND KOMMUNESTYRE 17.06.2015 
 
Først vil eg takke representanten for spørsmålet. Det er viktig at næringslivet i Meland føler seg 
velkommen av innbyggjarane og det politiske miljøet, og difor er det i seg sjølv viktig at sentrale 
spørsmål om næringslivet sine kår blir reist i kommunestyret. 
Eg vil minne kommunestyret om at vi i samfunnsdelen til kommuneplanen har vedtatt at Meland skal 
vere ein av dei mest attraktive næringskommunane i Hordaland. Det forpliktar oss alle. 
 
Nesten dagleg les vi i avisene om nedbemanning i næringslivet, bedrifter som flaggar ut og om ei 
gryande pessimisme i næringslivet. I denne situasjonen – i dette biletet – ønskjer altså Frank Mohn 
Flatøy AS å satse vidare på Flatøy,  og å byggja ut for å vere best mogleg rusta til å møte 
morgondagen og dei komande ti-åra. Det er svært gledeleg og viktig. 
Eg  deler alle dei  vurderingane som kjem fram i det grunngitte spørsmålet frå Ap, og skal ikkje gjenta 
dei. 
 
Men eg vil presisere følgjande:  
Etter mi meining er det inga tvil om at tiltaket Frank Mohn Flatøy har søkt om er i tråd med gjeldande 
kommuneplan, vedtatt reguleringsplan og i samsvar med forslag til ny kommuneplan, som vi har 
vedtatt i dag.  
Det er heller  ingen tvil om at det er politisk fleirtal for tiltaket i kommunen. Folkevalde i Meland har 
vedtatt eit plangrunnlag som samla sett utan tvil opnar for tiltaket. 
 
Det er også grunnen for at eg som ordførar har engasjert meg sterkt i saka for å finna ei løysing, og 
det vil eg også fortsetje med.  
 
Representanten Oddekalv har stilt fire konkrete spørsmål. Eg  vil gje eit samla svar på dei. 
 
For det første meiner eg at fylkesmannen ikkje har tatt omsyn til det kommunale sjølvstyret i denne 
saka. Det er i seg sjølv alvorleg. Ekstra alvorlig blir det når fylkesmannen i si behandling av saka heller 
ikkje har vurdert dei moglege dramatiske samfunnsmessige konsekvensane av sitt vedtak. Eg vil 
streke under følgjande: 
Det er viktig for Meland, Hordaland og nasjonen Norge at Frank Mohn Flatøy AS forsett produserer 
og har utviklingsmulighetar på Flatøy - i Norge. 
 
Difor arbeider eg etter to spor i denne saka. Eit spor er mot Fylkesmannen i Hordaland.  
Det er avtalt møte med Fylkesmannen neste onsdag, der dette er tema.  
Parallelt har eg arbeidd og arbeider fortsatt med eit alternativt spor – nemleg mot regjeringa.  
 
Det er slik at  regjeringa v. kommunaldepartementet har heimel til å gjere om fylkesmannen sitt 
vedtak. 
Utfallet av møtet med Fylkesmannen i Hordaland vil gi svar på om det blir nødvendig å gå det sporet 
fult ut. Men – dersom blir nødvendig, vil eg sende ei grunngitt oppmoding til 
kommunaldepartementet om omgjering av Fylkesmannen i Hordaland sitt vedtak i denne viktige 
saka.  
 
Nils Marton Aadland 
Ordførar 
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